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Ifølge Inatsisartuts forretningsorden § 36 stk 1 har jeg følgende spørgsmål til Naalakkersuisut.

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

• Vil Naalakkersuisut tildele flere torskekvoter, når det tildelte torskekvote på 5000 
tons er opfisket?

• Hvilke planer har Royal Greenland for indhandling af torsk i Nuuk?
• Vil Naalakkersuisut give økonomisk hjælp til fiskere, der bliver ramt af indhand-

lingsstop, når fiskekvoterne er opbrugt, hjælpen kan evt. komme af de midler, som 
Grønland modtager fra EU for retten til at fiske i Grønlandske farvande?

(Hans Enoksen, Siumut)

Begrundelse:

Når indhandling af stenbidderrogn slutter i dag, den 11. Maj, starter forskefiskeriet. Det kan for-
ventes, at den tildelte torskekvote, som ikke er af anselig størrelse vil blive opfisket meget hurtigt. 
Hvilke planer har Naalakkersuisut med hensyn til yderligere tildeling af torskekvoter?

EU's betaling for retten til at fiske forskellige fiskearter i Grønlandske farvand kan ses i finanslo-
ven for i år og i overslagsårene. Derfor er der grund til at se på mulighederne for at konpensere for 
fiskernes manglende muligheder for indtægt, når kvoterne er opfisket.

Hvilke planer har Royal Greenland for torskeindhandling i Nuuk eftersom Royal Greenland i sin 
annoncering reklamerer med, at fiskere, der indhandler stenbidderrogn til Royal Greenland vil 
have fortrinsret til indhandling af torsk.

Hvis du ikke indhandler stenbidderrogn til os, har du ikke mulighed for at indhandle torsk til os. 
Det er ikke på sin plads, at de offentliges indhandlingssted egenhændigt skal sortere fiskerne. 
Hvad mener hovedejerne af Royal Greenland om disse forhold, når landskassen sidste år måtte 
punge ud med 500 mill. kr. i støtte?

Jeg ser frem til at få svar inden 10 arbejdsdage.
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